
Schriftelijke vragen van Gorcum Actief over festivals, jeugd en jongeren 

Gorinchem, donderdag 18 april 2024 

Onderwerp: Festivals, jeugd en jongeren 

Het zal niemand zijn ontgaan dat een aantal traditionele niet-commerciële festivals of activiteiten dit 
jaar niet doorgaan of ophouden te bestaan. Er vindt een verschraling, zo niet decimering,  plaats van 
het aanbod sociaal culturele activiteiten in de stad, die veelal vanouds door vrijwilligers worden 
georganiseerd. Was er voorheen nog sprake van ‘vanaf Pasen er is ieder weekend wel iets te doen in 
de stad’, lijken nu alleen commerciële activiteiten haalbaar, zoals Foodtruckfestival, Pasar Malam en 
afgelopen weekend weer een geslaagd Waterpoortfestival. Verdwenen zijn onder andere de vrij 
toegankelijke Paasmarkt, Open Havendag en Botenbeurs. De eveneens vrij toegankelijke Jazzfestival 
en Lingehavenconcerten gaan dit jaar om uiteenlopende redenen niet door. Andere tradities, ook 
georganiseerd door vrijwilligers, zoals Avondvierdaagse, Zomerfeesten en Timmerdorp staan onder 
druk.   

Gorcum Actief heeft nu de volgende vragen: 

1: De gemeente is eigenaar, noch verantwoordelijk voor de organisatie van deze activiteiten. Erkent 
het college dat deze wel belangrijk zijn als sociaal cultureel aanbod, toegankelijk voor alle inwoners? 

2: Navraag leert dat het steeds moeilijker wordt voldoende vrijwilligers te vinden. Toch zijn er veel 
inwoners die willen/kunnen bijdragen. Kan de gemeente hierbij een rol spelen, bijvoorbeeld middels 
de vrijwilligersvacaturebank of anderszins? 

3: Navraag leert dat er dit jaar vanuit het bedrijfsleven minder sponsoring is. Een bruisend aanbod 
van sociaal-culturele activiteiten is een aspect mbt het vestigingsklimaat van Gorinchem. Deelt het 
college deze mening en kan het college hierbij een rol spelen? 

4: Navraag leert ook dat het voor organisaties vaak niet meevalt om vergunningen rond te krijgen. 
Ervaart men overdreven regelgeving, waaraan nauwelijks is te voldoen? Wat kan het college 
ondernemen om organisaties bij de hand te nemen en door het woud van regelgeving te loodsen en 
te voorkomen dat vrijwilligers daarin verstrikt raken?    

5: De gemeente heeft een faciliterende rol. Is er een mogelijkheid om dit jaar op de Grote Markt of 
op de Groenmarkt bij wijze van proef een bescheiden podium te plaatsen waar in overleg met 
initiatiefnemers optredens kunnen plaatsvinden? 

6: Voor jeugd en jongeren onder de 18 jaar is er in Gorinchem op gebied van uitgaan bar weinig te 
doen. Zijn er al dan niet in samenwerking met The Mall activiteiten zoals soos- en/of dansavonden 
mogelijk in de verschillende wijkcentra? 

7: Bij iedere activiteit hoort een zekere mate van handhaving. Het valt ons op dat er de laatste jaren 
een forse politie-inzet is. Deze inzet voorkomt incidenten maar beïnvloed de sfeer. Is het zo dat de 
politie-inzet in Gorinchem hoger is dan in vergelijkbare plaatsen zoals Tiel, Doetinchem of Sneek? 
Hoe komt dat? Kan de politie-inzet omlaag bij festivals waarbij weinig of geen incidenten 
plaatsvinden? 



Met vriendelijke groet, 
Everdien Hamann 
Gorcum Actief.  


